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ENIAC (1946). Den vägde 33 ton och tog upp en golvyta på 167 m2





➢ Det tog över en månad innan alla system var i drift igen

➢ De sammanlagda kostnaderna för kommunen blev ca 2.5 miljoner kronor

➢ Kommunen betalade aldrig ut lösensumman till hackarna

2021, natten till den 16 december

IT-attacken på Kalix kommun

”Ingenting gick att använda. Det gick inte ens att skriva ut papper från skrivarna. 

Vår hemtjänstpersonal hade inte tillgång till journaler, ingen kom undan”

Det enda som hade lämnats kvar åt teknikerna var ReadMe-filer:

Ni har blivit krypterade



Digitalisering
- övergripande mål

Kristianstads kommun ska:

• ligga i framkant när det gäller att använda digitaliseringens 
möjligheter att utveckla den kommunala servicen, verksamheterna 
och demokratin och vara en av de ledande kommunerna i Sverige 
inom området.

• tillhandahålla en digital infrastruktur i världsklass för att öka 
tillväxten och välfärden i kommunen.



Under framtagande: Digital färdplan =>2025



Verksamhetsutveckling 

Digitala lösningar

• Processgenomlysningar (ca 40 st)
• HR-lön, Ekonomi, AME, MEX, Kost, 

Transport, IT-avd, OMS, Tekniska 
förvaltningen

• Varje genomlysning har gjort skillnad!

• Robotisering (RPA)
• Ca 30 processer

• Ca 50 000 ärenden/år 

• E-tjänster
• Intern och extern plattform

• 180 egenutvecklade e-tjänster 

• Ca 30 000 ärenden/år

Process Status

HRLÖN: Fasta fördelningar Levererad

HRLÖN: Valarbetare Levererad

HRLÖN: Kontakt LSS Levererad

HRLÖN: Habilitering Levererad

HRLÖN: Stadsbidrag Levererad

KLK: Internfakturering 2.0 Pågående utveckling

AOV: MyndighetsutskottsAgenda Pågående utveckling

BUF: Gy-vux praktikutbetalning E-tjänst lösning måste färdigställas först

TEK: Momsomföring Pågående utveckling

TEK: Ledningskollen Levereras Dec 2022

TEK: Kundreskontra Levererad

MEX: Tomtkö Processgenomlyst - Ej RPA

OMS Ekonomi: Sjuklöner Pågående utveckling

OMS Ekonomi: Avgifter kosten Processgenomlyst - Utveckling pågår

OMS Ekonomi: Avgifter Hälso- och sjukvården Processgenomlyst - Avvaktar 

OMS Ekonomi: Korttidsboende Processgenomlyst - Utveckling pågår

OMS Ekonomi: Inkomstförfrågan Processgenomlyst - Utveckling pågår

OMS: ProcapitakonfliktFix Lösning omarbetad. Ej RPA.

IT: Licensdebitering M365 Levererad

Utvecklingsstatus RPA H2-
2022

7 Levererade

6 Utveckling pågår

2 Andra lösningar

> 12 000 frigjorda timmar via digitalisering …..(så här långt)







IoT
Sakernas internet



Välfärdstjänster



SmartVA



I fokus nu och framöver

• Ökad tillgänglighet
• E-tjänster

• Ökad automatisering
• Robotisering

• AI – artificiell intelligens

• Digital 
signering/underskrift

• Molnväxelplattform

• Infrastruktur
• Slutföra fiberutbyggnaden

• IoT – Internet of Things
• Uppkopplade enheter

• Kompetensutveckling 
• Digital kompetens / e-learning

• Virtual Reality - VR

• Chatbot

• Digital assistent

• Datadriven organisation
• Öppna data

• Ökad effektivitet och flexibilitet
• Mobila arbetssätt



Utbyggnad av fibernätet

• Utbyggnadstakten för fibernätet i kommunen är god och ligger något före 
planen i bredbandsstrategin (och även före Sveriges nationella bredbandsmål)

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 2025

36% 44% 57% 66% 76% 85% 95% 96% 97% 98% 99% 100%

50,2% 64,7% 76,5% 88,4% 94,3% 96,0% 96,8% 97,6%

Mål

Utfall

Hushåll totalt – ca 40 000 st

Anslutna per 2022 Q3 – ca 32 300 st / ca 81%



www.bredbandskartan.se
Kristianstads kommun

http://www.bredbandskartan.se/


PTS-stöd 
Degeberga (ej PTS)

Arbete med markavtal pågår på en del sträckor. 
Schaktarbetet är delvis påbörjat genom en 
samförläggningen med Eon vid 
Segesholm. Bedömningen i övrigt är att vi kan sätta 
igång med vårt eget schaktarbete under Q1 2023.

Fårabäck

Arbeten med markavtal pågår för att kunna binda ihop 
nätet och påbörja fiberarbeten.

Linderöd

Vecka 47 har vi startat så smått i Etapp 1, stora delar av 
Etapp 1 ska samförläggas med MSK. Det återstår en del 
arbete med markavtal. Vi väntar på ett godkännande 
från TRV då vi ska ta oss under E22an.

Önnestad

Markavtalen är utskickade och just nu pågår 
projektering tillsammans med en del av markägarna i 
fält.

Ovesholm

Berednings och markavtalprocess är påbörjad. 
Samförläggning med Eon på delsträckor är planerad till 
strax efter årsskiftet. I övrigt beräknas schaktstart till 
tidigast sent Q2 2023.



Telia nedsläckning telestationer - Status

Ort Nedsläckning datum Ägare Antal abonenter Kommentar

Hörröd 2022-09-30 C4-Energi Tot 88 Utbyggt. Efteranslutning är möjlig

Vittskövle 2022-09-30 C4-Energi Utbyggt. Efteranslutning är möjlig

Vanneberga by 2022-11-30 C4-Energi Tot 79 Utbyggt. Efteranslutning är möjlig

Åhuskärr 2022-11-30 C4-Energi Utbyggt. Efteranslutning är möjlig

Balsby 2023-03-31 C4-Energi 38 Utbyggt. Efteranslutning är möjlig

2022 / 2023

PTS: Teknikskiftet från 2G och 3G har inletts. Senast i slutet av 2025 förväntas 2G-
och 3G-näten att ha fasats ut.
➢ Övergång till 4G och 5G

Hur påverkar det oss?
• Normalt sett inte så mycket – de flesta privatabonnemang är redan 4G
• Byta ut specifika 2G/3G abonnemang (parkeringsautomater, hisslarm etc)
• Täckningsmätning



Täckningsmätning - mobilnät

• Projekt mobiltäckningsmätning i Kristianstads kommun

o Mätning av fyra operatörer under sommar/höst -22

• Mätningsutrustning i väskor inkopplade på Renhållningens sopbilar

o Inkluderar rutter till fritidshus

• Genomfördes

o Juni – september 2022



https://www.kristianstad.se/sv/bygga-bo-och-miljo/samhallsutveckling-

och-hallbarhet/bredband-fiber-och-it/mobiltackning/

➢Gå in på www.kristianstad.se

➢Sökord ”mobiltäckning”

https://www.kristianstad.se/sv/bygga-bo-och-miljo/samhallsutveckling-och-hallbarhet/bredband-fiber-och-it/mobiltackning/
http://www.kristianstad.se/


Täckningsmätning - syften

• Syfte: ge oss lokal och aktuell status över hur mobiltäckningen ser ut 
i vår kommun, förbättrat underlag för fortsatt planering

• Dialog och kravställning gentemot bredbandsaktörer och 
mobiloperatörer
• PTS är ansvarig myndighet

• Stöd till våra verksamheter 
• Funktioner i våra telefonitjänster

• Stöd och information till våra medborgare 
• Oberoende mätning

• Val av operatör



Tack för mig!

Martin Ranstorp
Digitalisering & IT-chef
Kristianstads kommun


